

תגובה: "התמרון היבשתי הרב-זרועי לנוכח אתגרי

העתיד" - קריאה ביקורתית

- 1 דימה אדמסקי, "ההתערבות הרוסית בסוריה: משמעויות אסטרטגיות ולקחים מערכתיים", עשתונות 13, המכללה לביטחון לאומי, (נובמבר 2016).
- 2 אל"ם (מיל') פרופ' גבי סיבוני ואל"ם (מיל') ד"ר יובל בזק, "התמרון היבשתי הרב-זרועי לנוכח אתגרי העתיד", **מערכות** 484 (יולי 2019).
- 3 רוג'ר אשלי לאונרד (עורך), על המלחמה: **מדריך קצר לקלאוזביץ, מערכות**, תל-אביב, 1977.
- 4 ב.ה. לידל הארט, אסטרטגיה של גישה עקיפה, **מערכות**, תל-אביב, 1956; אדמסקי, 2016.
- 5 Steven Rosen, *Winning the Next War: innovation and Modern Military*, Cornell University Press, Ithaca and London, 1991, pp. 18-21.
- 6 The U.S. Army in Multi-Domain Operations 2028", U.S. Army: **TRADOC**, Pamphlet 523-3-1, 6 December 2018; "Multi-Domain Battle: Evolution of Combined Arms for 21st Century 2025-2040", U.S. Army, Version 1.0, December 2017.
- 7 שמואל שמואל, לייזר ברמן, ג'וש לינס, וריאן ליבהאבר, "הקרר הרב-ממדי מבעד לעדשה", בין הקטבים 16-17 (יולי 2018).
- 8 Valery Gerasimov, "The Value of Science in Prediction", **Military Industrial Kurier**, 27 February 2013.
- 9 Dima Adamsky, *Cross Domain Coercion: The Current Russian Art of Strategy*, Brussels: IFRI Security Studies Center, November 2015.
- 10 קן קסאפולוגלו, "רוסיה מחדשת את חשיבתה הצבאית: לחימה לא ליניארית ושלטיה תגובתית", **מכון חץ לחשיבה צבאית מתקדמת** 2, 46 באוקטובר 2016.
- Janis Berzins, *Russia's New Generation Warfare in Ukraine: Implication for Latvian Defense Policy*, Latvia: National Defense Academy of Latvia, Center for Security and Strategic Research, Policy Paper No. 2, April 2014.
- 11 הכוונה כאן היא לציוות קבוע בחטיבות הסדירות המתאמנות ובונות יכולות כצוות קרב חטיבתי, ולא לשמירת המבנה החד-חילי וציוות על בסיס אנשי מילואים, כפי שממליצים הכותבים - סיבוני ובזק, 2019, עמ' 36.

(אוקטובר 2014), עמ' 34.

- 12 אבנר הופשטיין, "יעילותה של טקטיקת ההסברה הישראלית בימי הלחימה", **העין השביעית**, 25 בינואר 2009.
- 13 סא"ל (מיל') אייל אינגבר, "התודעה כעיקרון מלחמה", **מערכות** 467-466 (ספטמבר 2016), עמ' 95.
- 14 היבטים בהיערכות גורמי ההסברה ובתפקודם במלחמות לבנון השנייה - דו"ח מבקר המדינה 85 א', 2007, עמ' 86.
- 15 תא"ל מיל' אפרים לפיד, "יחסי צבא-תקשורת במלחמות לבנון השנייה ובמבצע 'עופרת יצוקה'", מחקר היסטורי, **המחלקה להיסטוריה צה"ל**, אוקטובר 2011, עמ' 80.

עקרונות ההתקפה בקרב על הואה

- 1 אורי דרומי, "בוקר טוב, וייטנאם", **הארץ**, 5 במאי 2004.
- 2 טל טובי, העיט נגד הלוטוס: מלחמות וייטנאם 1946-1975, **אפי מלצר בע"מ**, מחקר והוצאה לאור, רעות, עמ' 87-93, 102-106.
- 3 Eric Hammel, *Marines in Hue city: A portrait of urban combat Tet 1968*, Zenith Press, St. Paul, 2007, pp. 22-24.
- 4 John Walker, "Chaotic Battle for Hue", *WarfareHistor* Ynet work, 31 October 2018.
- 5 Hammel, 2007, pp. 31-37.
- 6 Eric Hammel, *Fire in the streets: The battle for Hue, Tet 1968*, Casemate, Philadelphia, 2018.
- 7 Foster, L. M., BGen. ,TASK FORCE XRAY AFTER ACTION REPORT. Retrieved from USMC Archive, 14 April 1968.
- 8 Hammel, 2007, pp. 39-47.
- 9 Walker, 2018; Hammel, 2018.
- 10 מבצעי כוחות היבשה - כך שני: מבצעים התקפיים (יבשה - 3 זי-6, 2012).
- 11 Hammel, 2018.
- 12 אלכס פישמן, "תוכנית כוכבי להכרעת האויב", **ידיעות אחרונות**, 13 ביוני 2019.

תגובה: דרושה פלטפורמה חדשה לצבא היבשה

- 1 ד"ר טל טובי, "האגדה על מותו של התמרון היבשתי", **מערכות** 417 (פברואר 2008); תא"ל איתי ברוך, "לאן נעלם התמרון?", **מערכות** 421-420 (ספטמבר 2008); אל"ם אמיר אשל, "בדרך לקיפאון בתמרון", **מערכות** 434 (דצמבר 2010); חיים רוזנברג, "הטכנולוגיה לא תחליף את התמרון", **מערכות** 443 (יוני 2012).
- 2 אל"ם (מיל') פרופ' גבי סיבוני ואל"ם (מיל') יובל בזק, "התמרון היבשתי הרב-זרועי לנוכח אתגרי העתיד", **מערכות** 484 (יולי 2019).
- 3 מקס הייסטינגס, **פורענות: 1914, אירופה יוצאת למלחמה**, מודן, בן שמן, 2014, עמ' 439.
- 4 סירל פולס, **מלחמת העולם הראשונה, מערכות**, תל-אביב, 1981, עמ' 14.
- 5 פולס עומד על כך שרוב האבדות נגרמו כתוצאה מהארטילריה, אבל אין בכך סתירה לטענה שמה שבלם את התמרון היה דווקא מכונת הירייה.
- 6 **הייסטינגס**, 2014, עמ' 245-246.
- 7 דאגלס אורגיל, **הטנק: עיונים בתולדות הטנק והתפתחותו, מערכות**, תל-אביב, 1980, עמ' 65-78.
- 8 **שם**, עמ' 107-124.
- 9 **פולס**, 1981, עמ' 13-14.
- 10 רונן ברגמן וגיל מלצר, **מלחמת יום כיפור: זמן אמת, ידיעות אחרונות**, תל-אביב, 2003, עמ' 370.
- 11 יצחק בן ישראל, **נייר עמדה בנושא: מלחמת הטילים הראשונה ישראל-חזבאללה**, אוניברסיטת תל-אביב, תל-אביב, 2007, עמ' 35-37.
- 12 אמיר הרפז, "תפקידיו החדשים של התמרון היבשתי", **מערכות** 431 (יוני 2010).
- 13 מערכת אתר משרד הביטחון, "'כרמל' נחשף: איך יראה רכב העתיד של צה"ל?", אתר משרד הביטחון, 4 באוגוסט 2019.
- 14 גל הירש, "ה-C השישי יצא לדרך", **Israel Defence**, 28 בנובמבר 2013.
- 15 אל"ם יואב זקס, "עתיד הרק"ם ביבשה - כיווני התפתחות טכנולוגיים", **מערכות** 417 (פברואר 2008).
- 16 אלכס פישמן, "הרובוט שבתקן יצא", **ידיעות אחרונות**, 16 בנובמבר 2017.